
JE VARČEVANJE PRI KULTURI RES VARČEVANJE?

Za Dramo vse manj denarja
Stlskamo na vseh konclh In krajlh, kar se prav

gotovo pozna tudi prl naši kulturnl dejavnosti. Po
besedah Igorja Lampreta, direktorja Drame, Je gleda-
llška dejavnost že ogrožena.

»Izračunali smo, da smo na
primer letošrye leto dobili
kar 40 odstotkov maiy sred-
stev, kot denimo pred štirimi
leti. Pri tem pa prav tako de-
lamo s polno paro. Varčujt-
mo, kjer moremo, resnici na
ljubo pa je treba povedati, da
v bistvu jemo lastno akumu-
lacijo.«

Varčujejo tako, da slabše
plačujejo avtorje, režiserje,
manj dajejo za sceno, pred-
vsem pa gre varčevanje na
račun osebnih dohodkov.
Igralci so namreč na repu le-
stvice po osebnih dohodkih v
Sloveniji. Vrsta delavcev
Drame ima mar\j kot 19.000
dinarjev osebnega dohodka,
le 29 delavcev pa presega re-
publiško povprečje. Deset
igralcev z diplomo in deset-
letnim delom dobiva na pri-
mer le okrog 29.000 dinaijev,
najboljši igralci, ki sodijo v
sam vrh slovenskih umetni-
kov, pa komaj presegajo

40.000 dinarjev z minulim de-
lom vred in tudi z desetimi
predstavami na teden.

»Obeta se nam, da bomo
osebne dohodke nekako reši-
li, vendar bomo z njimi še na-
prej zaostajali,« je povedal di-
rektor Drame in poudaril, da
je vsemu temu krivo pač to,
da Ljubljana zbere premalo
denarja za gledališko dejav-
nost.

Tako letos na primer tudi
niso dobili denarja za tehni-
čno vzdrževanje hiše. Zato so
v hišo nekajkrat prišli inš-
pektorji. Vendar so odrski
delavci pljunili v roke in po-
leg svojega rednega dela so
se lotili manjših popravil, ple-
skanja in temeljitega čišče-
nja, ne da bi za to zahtevali
posebno plačilo.

Drama je sklenila tudi ne-
kaj koprodukcijskih pogodb,
da je tako prišla do dodatnih
sredstev. Televizijci so posne-
li tri dramska dela.

Kljub temu pa v Drami
načrtujejo nove predstave in
se trudijo, da bi pritegnili čim
več gledalcev.

»Treba je povedati, da sa-
ma Drama nikakor ni v kri-
zi,« je poudaril Igor Lampret,
kajti težave so samo z de-
narjem.

Nekateri ji očitajo, da so
vstopnice prepoceni, vendar
pa v Drami ne bi radi zgubili
mladih gledalcev - teh je
običajno skoraj polovica - in
končno, kultura naj bi bila
načeloma dostopna vsem v
naši družbi. Napravili so po-
skus in v Mali drami začasno
odpravili š tudentske popu-
ste. Posledica: veliko maiy je
bilo gledalcev. Zato v Drami
poudarjajo, da ni rešitev v
dražjih vstopnicah.

Dokaz, da Drama ni v krizi,
je tudi večkrat razprodana
velika dvorana, kar kaže, da
ljudje radi zahajajo v gleda-
lišče. Lansko sezono so zabe-
ležili 104.000 obiskovalcev,
kar je lepa številka. Letos se
je povečalo število abonentov
in tudi predstave so kar 92-
odstotno zasedene. To daje
delavcem Drame tudi nove
vzpodbude za delo, vendar je
to za dananšnji čas, ko nas
daje draginja, vse premalo.
Od tod potem bitka za višje
osebne dohodke in sploh za
več denarja za kulturno de-
javnost. A.. A.


